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Abstract: 

After the Algerian state devoted a system of civil status within national 

sovereignty and laid the foundations, pillars and rules necessary for its 

organization and management, several challenges appeared on the horizon, 

which would prejudice the principle of continuity and flexibility of public 

utilities and affect the public service. 

It has become necessary for the Algerian legislator to resort to the technological 

development to digitize the civil status and take advantage of the resources 

available to it, to follow the example of the developed countries because of their 

previous and successful experiences in this field, in order to improve the public 

service and thus it was keen to keep pace with the developments witnessed by 

the world, especially" Digitization", to provide services in an easy way. 

The civil status services are now providing most of their services through digital 

computers, such as the extraction of civil status documents from the automated 

national register of civil status, the electronic passport and the biometric national 

identification card in the framework of the electronic window for biometric 

documents.  

Hence the importance of this study to address the following problem: 

What is the extent of The effectiveness of digitization on the civil status? To 

what extent do you contribute to upgrading and improving the public service?  

 

Keywords: civil status, digitization, public service, the automatic national 

register of civil status, the electronic window for biometric documents. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 
 

Résumé:  

Après que l'État algérien ait consacré un régime d'état civil relevant de la 

souveraineté nationale et posé les fondements, les piliers et les règles nécessaires 

à son organisation et à sa gestion, plusieurs défis sont apparus à l'horizon, qui 

porteraient atteinte au principe de continuité et de flexibilité des services publics 

et affecteraient la service publique. 

 Il est devenu nécessaire pour le législateur algérien de recourir au 

développement technologique pour numériser l'état civil et profiter des 

ressources dont il dispose, pour suivre l'exemple des pays développés en raison 

de leurs expériences antérieures et réussies dans ce domaine, afin de pour 

améliorer le service public et a donc tenu à suivre le rythme des évolutions 

observées dans le monde, en particulier la numérisation", pour fournir des 

services de manière simple. Les services de l'état civil assurent désormais 

l'essentiel de leurs prestations par voie informatique, comme l'extraction des 

actes d'état civil depuis le  registre national automatisé de l'état civil », le 

passeport électronique et la carte nationale d'identité biométrique dans le cadre 

du guichet électronique. pour les documents biométriques. D'où l'importance de 

cette étude pour répondre à la problématique suivante : Quelle est l'étendue de 

l'effectivité de la numérisation sur l'état civil ? Dans quelle mesure contribuez-

vous à la mise à niveau et à l'amélioration de la fonction publique ?  

 

Mots clés : état civil, numérisation, service public, le registre national 

automatique de l'état civil, le guichet électronique des documents biométriques. 

 

 

 


